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VÝBOR PRO VENKOV, ZEMĚDĚLSTVÍ A ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ 
Zastupitelstva Jihočeského kraje 

Tajemník výboru: Mgr. Jan Martínek, tel. 386 720 561, e-mail.: martinek@kraj-jihocesky.cz  

 
   V Českých Budějovicích dne 8. 4. 2024   

           

Z Á P I S č. 27 
 

z jednání Výboru pro venkov, zemědělství a životní prostředí Zastupitelstva Jihočeského kraje,  
které se konalo  

 
v pondělí dne 8. 4. 2024 od 13:00 hodin 

 
v zasedací místnosti Secese, č. 3.076 (3. patro) 

budova Krajského úřadu JČK v Českých Budějovicích, U Zimního stadionu 1952/2 
 

Přítomni: 
Členové výboru: Ing. Hana Šťastná, RNDr. Ing. Vladimír Říha, CSc., Ing. arch. Veronika 

Kovářová, Ing. Jitka Šebelková, Zdeněk Mráz, Mgr. Libor Moravec, Václav 
Vostradovský, Stanislav Hlava, Mgr. Dan Leština, Mgr. Filip Mencl, Ing. Marie 
Buzková, Ing. Jiří Strachota 

Omluveni: Jana Drobilová Holcová 
Hosté za KÚ JčK: Mgr. František Talíř, Ing. Hana Pacáková, Ing. Monika Wögebauerová 
 
 
Začátek jednání: 13.00 hodin. 
 
Jednání zahájila předsedkyně výboru paní Ing. Hana Šťastná, přítomných bylo jedenáct členů (pan 
Stanislav Hlava přišel v průběhu jednání), výbor byl usnášeníschopný.  
 
Program jednání 
 

1) Zahájení zasedání (předsedkyně Ing. Hana Šťastná) 

2) Adaptační strategie Jihočeského kraje na změnu klimatu 2024–2034 – Ing. Milan Vlášek 

odloženo po vzájemné dohodě na další jednání výboru. 

3) Návrh dotace Českému svazu chovatelů, z. s., Základní organizaci Záhoří, na výstavbu 

Komunitního chovatelského centra Záhoří (Ing. Monika Wögebauerová) 

4) Návrh dotace Jihočeského kraje na kofinancování akcí v rámci OPŽP 2021 - 2027 „Podpora 

přístupu k vodě a udržitelného hospodaření s vodou“ pro rok 2024 - 1. část (Ing. Monika 

Wögebauerová) 

5) Informace o plnění cílů projektu se společností ASEKOL a. s. za rok 2023 a Smlouva o 

partnerství a vzájemné spolupráci na projektu „Rozvoj sběru použitých elektrozařízení v 

Jihočeském kraji“ pro rok 2024 (Ing. Hana Pacáková) 

6) Informace o plnění cílů projektu se společností ELEKTROWIN a. s. za rok 2023 a Smlouva o 

partnerství a vzájemné spolupráci na projektu „Intenzifikace zpětného odběru odpadních 

elektrozařízení v Jihočeském kraji“ pro rok 2024 (Ing. Hana Pacáková) 

7) Různé 

 
Program jednání byl přítomnými členy schválen se změnou oproti původnímu záměru projednat též bod 
2, který byl po dohodě členů výboru odložen na další jednání výboru. 
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1) Zahájení zasedání  

 
Paní předsedkyně H. Šťastná přivítala přítomné na jednání a přivítala hosty, následně předala slovo 
panu náměstkovi Talířovi. Pan náměstek krátce okomentoval dohodnuté přeložení projednání 
Adaptační strategie kraje na změnu klimatu. 
 
 
 

2) Návrh dotace Českému svazu chovatelů, z. s., Základní organizaci Záhoří, na výstavbu 

Komunitního chovatelského centra Záhoří  

 

Bod uvedla paní Ing. M. Wögebauerová. Stavba Komunitního chovatelského centra Záhoří bude po 

dokončení a kolaudaci 1. etapy využívána chovateli okresu Písek pro pořádání místních a okresních 

výstav a pořádání výstav okrasného a exotického ptactva. Dále bude centrum využíváno i pro pořádání 

speciálních a celorepublikových klubových výstav různých plemen drůbeže, králíků a holubů. ČSCH 

Záhoří má od roku 2000 úzkou spolupráci s rakouským chovatelským spolkem v St. Florianu, spočívající 

ve vystavování a posuzování zvířat od zahraničních chovatelů. Komunitní chovatelské centrum Záhoří 

bude využíváno pro tuto spolupráci a pro rozvoj vzdělávání studentů Střední zemědělské školy v Písku, 

která je od roku 2010 členem ČSCH Záhoří. Bude také využíváno pro propagaci chovatelství a podporu 

vzdělávání a ochrany přírody u žáků základních a mateřských škol v regionu. Projekt byl odsouhlasen 

již v roce 2020, ovšem kvůli komplikacím a problémům s realizací na straně žadatele dotace byla jeho 

původní podpora Zastupitelstvem ukončena. Nyní je znovu předložen ke schválení. 

 

U s n e s e n í č. 6/2024/ZV-27 
Výbor pro venkov, životní prostředí a zemědělství Zastupitelstva Jihočeského kraje 

I. bere na vědomí 

žádost Českého svazu chovatelů, z. s., Základní organizace Záhoří o poskytnutí individuální dotace ve 

výši 4 000 000,00 Kč z rozpočtu Jihočeského kraje, dle přílohy č. 1 návrhu; 

II. doporučuje 

zastupitelstvu kraje schválit 

1. dotaci ve výši 4 000 000,00 Kč na akci „Komunitní chovatelské centrum Záhoří – 1. etapa“ pro 

spolek Český svaz chovatelů, z.s., Základní organizace Záhoří, Záhoří 8, 398 18 Záhoří, IČO 60083000, 

2. smlouvu o poskytnutí individuální dotace z rozpočtových prostředků Jihočeského kraje dle 

přílohy č. 2 návrhu; 

Hlasování 11/0/0 

Po projednání tohoto bodu přišel člen výboru pan S. Hlava. 

 

 

3) Návrh dotace Jihočeského kraje na kofinancování akcí v rámci OPŽP 2021 - 2027 
„Podpora přístupu k vodě a udržitelného hospodaření s vodou“ pro rok 2024 - 1. část 

 
Bod uvedla paní Ing. M. Wögebauerová. Jedná se o doporučení kofinancování akce „Obecní vodovod 
a související objekty v obci Němčice u Volyně“ pro obec Němčice ve výši 1 780 000,00 Kč, dále o 
kofinancování akce „Vodovod Dírná, Závsí, Zářičí a Nová Ves“ pro obec Dírná ve výši 3 890 000,00 Kč 
a nakonec o kofinancování akce „ČOV a dostavba kanalizace pro obec Malíkov nad Nežárkou“ pro obec 
Horní Pěna ve výši 572 537,00 Kč.  
 
Individuální dotace Jihočeského kraje je obcím vyplácena dle smlouvy o poskytnutí dotace Jihočeského 
kraje na kofinancování akce prováděné v rámci Operačního programu Životní prostředí 2021 – 2027 
„Podpora přístupu k vodě a udržitelného hospodaření s vodou“, a to po vyčerpání evropské dotace a 
vlastního podílu. Z toho vyplývá, že podíl z rozpočtu kraje je vyplacen až po realizaci akce (po provedení 
stavby). 
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U s n e s e n í č. 7/2024/ZV-27 
Výbor pro venkov, životní prostředí a zemědělství Zastupitelstva Jihočeského kraje 
 
I. bere na vědomí 
žádosti o dotace ve výši 6 242 537,00 Kč na kofinancování akcí k zahájení v roce 2024 v rámci 
Operačního programu Životní prostředí 2021 – 2027 „Podpora přístupu k vodě a udržitelného 
hospodaření s vodou“, dle příloh č. 1 až 3 návrhu; 
 
II. doporučuje  
zastupitelstvu kraje schválit 
 
1. dotaci ve výši 1 780 000,00 Kč na kofinancování akce „Obecní vodovod a související objekty v 
obci Němčice u Volyně“ pro obec Němčice, Němčice 44, 387 19 Němčice, IČO 00667731, 
 
2. dotaci ve výši 3 890 000,00 Kč na kofinancování akce „Vodovod Dírná, Závsí, Zářičí a Nová 
Ves“ pro obec Dírná, Dírná 38, 391 27 Dírná, IČO 00252166, 
 
3. dotaci ve výši 572 537,00 Kč na kofinancování akce „ČOV a dostavba kanalizace pro obec 
Malíkov nad Nežárkou“ pro obec Horní Pěna, Horní Pěna 93, 378 31 Horní Pěna, IČO 00246719, 
 
4. vzor Smlouvy o poskytnutí dotace Jihočeského kraje na kofinancování akce z Operačního 
programu Životní prostředí 2021 – 2027 „Podpora přístupu k vodě a udržitelného hospodaření s vodou“; 
 
Hlasování 12/0/0 
 

4) Informace o plnění cílů projektu se společností ASEKOL a. s. za rok 2023 a Smlouva o 
partnerství a vzájemné spolupráci na projektu „Rozvoj sběru použitých elektrozařízení v 
Jihočeském kraji“ pro rok 2024 
 

Bod uvedla paní Ing. H. Pacáková, pro tematickou blízkost byly body 4 a 5 projednány společně. Jedná 
se o již tradičně zařazované body, paní H. Pacáková uvedla obě zprávy a krátce představila návrhy 
smluv pro rok 2024, následovala diskuse. 
 
Pan D. Leština se zeptal, jak je to s prodejci elektroniky a jejich povinností zpětného odběru? Paní H. 
Pacáková odpověděla, že tato povinnost je řešena přímo zákonem č. 542/2020 Sb., o výrobcích,  v 
platném znění, proto projekt samostatně tuto oblast neřeší. Pan D. Leština se následně zeptal, jak se 
to má s vyhodnocením efektivity těchto kolektivních systémů? Paní H. Pacáková odkázala na celostátní 
závěrečnou zprávu kolektivního systému ASEKOL, kde je srovnání i mezi jednotlivými kraji. V případě 
zájmu přislíbila zaslání konkrétního údaje. Dále upozornila na to, že Jihočeský kraj byl v minulém roce 
nejúspěšnější v rámci zpětného odběru elektrozařízení v rámci krajů v ČR. 
 
U s n e s e n í č. 8/2024/ZV-27 
Výbor pro venkov, životní prostředí a zemědělství Zastupitelstva Jihočeského kraje 

I. bere na vědomí 

informaci o splnění cílů projektu se společností ASEKOL a. s. za rok 2023 a uzavření Smlouvy o 

partnerství a vzájemné spolupráci na projektu Rozvoj sběru použitých elektrozařízení v Jihočeském kraji 

s kolektivním systémem ASEKOL na rok 2024; 

II. doporučuje 

radě kraje schválit  
návrh Smlouvy o partnerství a vzájemné spolupráci na projektu „Rozvoj sběru použitých elektrozařízení 
v Jihočeském kraji pro rok 2024 se společností ASEKOL a. s., Československého exilu 2062/8, 143 00 
Praha 4, IČO 273 73 231; 
 
Hlasování 12/0/0 
 

5) Informace o plnění cílů projektu se společností ELEKTROWIN a. s. za rok 2023 a Smlouva 
o partnerství a vzájemné spolupráci na projektu „Intenzifikace zpětného odběru 
odpadních elektrozařízení v Jihočeském kraji“ pro rok 2024 
 

Bod uvedla paní Ing. H. Pacáková, pro tematickou blízkost byly body 4 a 5 projednány společně, diskuse 
k oběma bodům je zaznamenána v předchozím bodě. 
Následovalo přijetí usnesení: 
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U s n e s e n í č. 9/2024/ZV-27 
Výbor pro venkov, životní prostředí a zemědělství Zastupitelstva Jihočeského kraje 

I. bere na vědomí 

informaci o splnění cílů projektu se společností ELEKTROWIN a. s. za rok 2023 a uzavření Smlouvy o 

partnerství a vzájemné spolupráci na projektu Intenzifikace zpětného odběru elektrozařízení a 

odděleného sběru elektroodpadu v Jihočeském kraji na rok 2024; 

II. doporučuje 

radě kraje schválit  
návrh Smlouvy o partnerství a vzájemné spolupráci na projektu „Intenzifikace zpětného odběru 
elektrozařízení a odděleného sběru elektroodpadu v Jihočeském kraji“ pro rok 2024 se společností 
ELEKTROWIN a. s., Michelská 300/60, 140 00 Praha, IČO 272 57 843; 

Hlasování 12/0/0 
 
 

6) Různé 
 

Paní předsedkyně jednala s odborem školství ve věci kofinancování center odborné přípravy při 
středních školách v oblasti zemědělství. Podobně jako Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost 
doporučil kofinancování center odborné přípravy, navrhla podporující usnesení k hlasování též ZV. Bylo 
tedy hlasováno usnesení v tomto znění: 
 
U s n e s e n í č. 10/2024/ZV-27 
Výbor pro venkov, životní prostředí a zemědělství Zastupitelstva Jihočeského kraje 

I. bere na vědomí 

podání žádostí vybraných středních škol zřizovaných Jihočeským krajem do dotačního programu 129 
720 – Centra odborné přípravy 2024–2028 vyhlašovaného Ministerstvem zemědělství;  
II. doporučuje  

zastupitelstvu kraje schválit 
návratnou finanční výpomoc z Fondu rozvoje školství školám zapojeným do dotačního programu 129 
720 – Centra odborné přípravy 2024–2028 v celkové výši 8 280 000 Kč: 
1. Střední odborná škola veterinární, mechanizační a zahradnická a Jazyková škola s právem státní 
jazykové zkoušky, České Budějovice, Rudolfovská 92, 372 16 České Budějovice, IČO: 60075911, ve 
výši 1 428 000 Kč, 
2. Vyšší odborná škola lesnická a Střední lesnická škola Bedřicha Schwarzenberga, Písek, Lesnická 
55, 397 01 Písek, IČO: 60869861, ve výši 1 428 000 Kč, 
3. Střední rybářská škola a Vyšší odborná škola vodního hospodářství a ekologie, Vodňany, Zátiší 480, 
389 01 Vodňany, IČO: 60650770, ve výši 1 252 500 Kč, 
4. Vyšší odborná škola a Střední zemědělská škola, Tábor, Náměstí T. G. Masaryka 788, 390 02 Tábor, 
IČO: 60064781, ve výši 1 428 000 Kč, 
5. Střední škola rybářská a vodohospodářská Jakuba Krčína, Třeboň, Táboritská 688, 379 01 Třeboň, 
IČO: 00510912, ve výši 1 350 000 Kč, 
6. Střední zemědělská škola, Písek, Čelakovského 200, 397 01 Písek, IČO: 60869054, ve výši 1 393 
500 Kč. 
 
Hlasování 12/0/0 
 
Pan J. Strachota upozornil v rámci další diskuse na problém s kormorány, kteří jsou přemnožení a 
likvidují rybníky; poukázal na to, že na tom jsou střední zemědělci kvůli tomu špatně. H. Šťastná doplnila, 
že za posledních dvacet let je v zemědělství asi nejhorší souběh negativních situací; informovala o tom, 
že na kraji spolu s AOPK vzniká pohotovostní štáb na řešení problémů s vlky. Pan D. Leština 
konstatoval, že MŽP připravuje pohotovostní plán – dokument, jak se má postupovat v případě ohrožení 
bezpečnosti lidí od ohrožených druhů. Měl by existovat štáb, který by měl vyhodnotit každý případ vlka 
a jeho nežádoucího jednání. H. Šťastná namítla, že podle soudního precedentu jnemá pohotovostní 
plán oporu v zákoně, tedy není možno podle pohotovostních plánů nějaké zvíře zastřelit. 
Pan V. Vostradovský upozornil na to, že smečky narůstají, jsou tu častější případy zničených stád, 
hlavní obava je z křížení s toulavými psy a ztráty zábran kříženců směrem k lidským obydlím. 
Pan V. Říha přidal zkušenost z Tábora, kde jsou problémy s koloniemi havranů, hlavně v blízkosti škol 
– nadměrný hluk a nepořádek – jak tento problém řešit? 
Paní předsedkyně dala návrh, aby příště přišel pan Ing. Klimeš a seznámil výbor s monitoringem žádostí 
o regulaci chráněných druhů zvířat na území JK a s kompetencemi kraje v této oblasti, včetně řešení 
náhrad za škody způsobené zvláště chráněnými druhy zvířat.  
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Paní M. Buzková poukázala na to, že bylo vydáno opatření obecné povahy OZZL 14.2.2024. Pan D. 
Leština konstatoval, že bychom se měli vyvarovat rumunského postupu (v případě medvědů a vlků), 
překonat zbytečnou byrokracii a zaměřit se na problematické jedince z populace. 
 
Další zasedání výboru proběhne dne 17.6.2024 
 
Jednání skončilo ve 14:09.  
 
 
Zapsal:  Mgr. Jan Martínek, tajemník   
 
 
 
Ověřila:  Ing. Hana Šťastná, předsedkyně ZV  
 


